

CV

Stephan Walcher
MD, Spec. Anesthesia, Emergency and Intensive Care
GP, Addiction-Medicine, Pain-Therapy, Psychosomatic Medicine
CONCEPT – Center for Addiction-Medicine
Kaiserstr. 1, 80801 Munich, Germany

Stephan Walcher, MD, GP, Specialist in Anesthesiology, Intensive Care and Addiction Medicine. Born Oct 5th, 1958.

Anesthesiology, Intensive Care, Paintherapy and Internal Medicine since 1985, Addiction Medicine since 1993. Since 1994 running CONCEPT-Center for Addiction Treatment. which is integrating treatment of infectious diseases, psychosocial support, psychiatry and general medicine around substitution treatment.

Introduced "UROD" in Germany 1995 (ultra rapid opiate detoxification in general anesthesia).

From 95-99 and 11- chair of the German Association of Addiction Medicine, cofounder of the Bavarian Academy of Addiction 97 and WFTOD 07, Board of Directors EUROPAD and others. Nyswander-Dole-Award of the AATOD 2012.

International and national studies , mainly on Hepatitis and Addiction.

More than 300 presentations and seminars on Hepatitis, Addiction, Substitution-treatment and Emergency since 1995.

Lebenslauf

Stephan Walcher
Facharzt für Anästhesie und Intensivmedizin, Allgemeinmedizin,
Schmerztherapie, Suchtmedizin, Psychosomatik
Schwerpunktpraxis CONCEPT (mit Dr. Musselmann)
Kaiserstr. 1, D- 80801 München

Stephan Walcher, geboren 05.10.1958 in München.

Gesellenbrief Schreinerei und Abitur 1977 Spiekeroog

Studium Medizin in München und Durban/RSA, Approbation 1985

Innere Medizin, Intensivmedizin, Anästhesie und Schmerzambulanz im Klinikum Rechts der Isar der TU München.

Facharzt Anästhesie, Intensivmedizin 1993, Allgemeinmedizin 1993 Niederlassung 1993, Gründung der Schwerpunktpraxis CONCEPT 1994, Integration der Behandlung von Infektionskrankheiten, Psychotherapie, Suchtmedizin mit psychosozialer Versorgung unter einem Dach

1995-2006 UROD: Forc. Opiatentzug in Narkose im Klinikum Haar/München

1995-1999 Schriftführer im Vorstand der DG(D)S, seit 2011 erneut Vorstandsmitglied

1997 Gründungsmitglied der Bay. Akademie für Suchtfragen (BAS), Buchprüfer der BAS seit 2005

Seit 2002 Board of Directors EUROPAD, seit 2005 Mitglied der ÄK Rom und außerord. Mitglied im SerT-Verband (italienische Suchteinrichtungen)

2007 Gründung der WFTOD (Weltverband der Opiatbehandler) in Lubljana.

2012 Verleihung des Nyswander-Dole-Award der AATOD

Teilnahme und Leitung (inter)nationaler Studien zu den Themen Hepatitis und Substitution. Seit 1995 ca. 300 Vorträge/Seminare hauptsächlich zu den Themen Notfallmedizin, Sucht, Substitution und Hepatitis.